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 واکنش مرکز ملی فضای مجازی
 به تعطیلی سرویس آپارات گیم

مرکز ملی فضای مجــازی در پی اختلافات 
حوزه پخش زنده کاربر محور و ســرویس 

آپارات گیم اطلاعیه ای صادر کرد. 
متن اطلاعیه این مرکز به این شــرح است: » در پی 
اختلافات حوزه پخش زنده کاربر محور و ســرویس 
آپــارات گیم، این موضوع در کمســیون عالی تنظیم 
مقررات فضای مجازی مورد بررسی قرار خواهد گرفت. 
مرکز ملی فضای مجازی در سال مزین به شعار تولید 

دانش بنیان، ضمن تاکید بر التزام به سند راهبردی فضای مجازی و پرهیز از اتخاذ تصمیمات 
خارج از این راهبرد کلان از همگان می خواهد به حمایت از بســترهای تولید و نشر محتوا و 

سکوهای داخلی بپردازند.
همچنین این مرکز با تاکید بر اصل نظارت دقیق بر انتشار محتوا و لزوم پایبندی به قوانین 
اصرار دارد تا شرکت صبا ایده )ارائه دهنده سرویس آپارات گیم( جهت حفظ حقوق عامه کاربران 
فضای مجازی تا زمان بررســی موضوعات اختلافی و حصول نتیجه، تصمیم خود را برای 

تعطیلی این سرویس به تعویق انداخته و به خدمت رسانی به کاربران تداوم بخشد.«

 انحلال گروه افشاگر آسیب های فیس بوک
 برای جامعه
متا مالک فیس بوک گروهــی را که در این 
شرکت برای بررسی میزان آسیب وارده به 
جامعه در صورت استفاده از محصولات آن 
تشکیل شده بود، منحل کرد. گروه یادشده 
گروه نوآوری مسئولانه نام داشت و قرار بود 
فیس بوک  محصولات  احتمالی  آسیب های 

برای جامعه را بررسی کند.
علیرغم انحلال این گروه، اعضــای آن کماکان در 

گروه ها و بخش های دیگر فیس بوک مشغول فعالیت هستند.
متا اعلام کرده این شرکت متعهد به انجام اهداف گروه منحل شده است، اما توضیح نداد چرا 

استراتژی شرکت در این زمینه تغییر کرده است.
گروه یادشده چند سال قبل و پس از آن تشکیل شد که فیس بوک و زیرمجموعه های آن به 

خصوص اینستاگرام متهم به تأثیرگذاری منفی بر جوامع شدند.
این گروه متشکل از مهندسان و همچنین افرادی با پیشینه مطالعه در حوزه حقوق مدنی و 
مسائل اخلاقی بود و به گروه های مختلف عرضه کننده محصولات این شرکت در مورد » 

طیف گسترده ای از مسائل و معضلات اجتماعی« مشاوره می داد.
زویکا کریگر، کارمند متا که این گروه را رهبری می کرد، اوایل امسال این شرکت را ترک کرد.
گروه نوآوری مسئولانه تنها گروهی نیست که اخیراً تغییر شکل داده یا منحل شده است. 
در اوایل تابســتان امسال، متا همه گروه هوش مصنوعی خود را از نو در قالب گروهی به نام 

تأثیرگذاری اجتماعی سازماندهی کرد.
این شــرکت همچنین به دنبال کاهش هزینه هــا بوده زیرا درآمد آن بــرای اولین بار در 
 تاریخ فعالیت این شــرکت کاهش می یابــد. متا همچنین برخی از پروژه هــا را در بخش 
Reality Labs حذف کرده و استخدام نیروهای تازه را در میان شایعات مربوط به اخراج 

احتمالی برخی نیروها کاهش داده است.

دلیل مشابه ماسک و دیزنی برای نخریدن توئیتر 
به نظر می رسد دلیل به معامله نرسیدن توئیتر 
با ایلان ماســک و دیزنی به علت مشابهی 

بازمی گردد. 
قرار بود که ایلان ماسک پلتفرم توئیتر را با مبلغ ۴۴ 
میلیارد دلار خریداری کند، اما این معامله در نهایت عملی 
نشد. ماسک معتقد است که تعداد کاربران جعلی توئیتر 
بیش از آن چیزی است که توئیتر اعلام کرده )۵ درصد(، 
اما این شرکت چنین موضوعی را تکذیب می کند. حالا 

خبرگزاری CNN اعلام کرده اســت که شــرکت دیزنی نیز در مورد این موضوع با ایلان 
ماسک هم عقیده است.دیزنی در سال ۲۰۱۶ قصد داشته تا توئیتر را خریداری کند، اما به گفته 
باب ایگر )Bob Iger(، مدیرعامل سابق دیزنی، این شرکت پس از بررسی های متعدد متوجه 
شده که بخش زیادی از حساب های توئیتر جعلی است. همین موضوع باعث شده تا دیزنی مبلغ 
پیشنهادی خود را کاهش دهد، اما با این وجود، توئیتر تاکید کرده است که تعداد کاربران جعلی 

آن کمتر از ۵ درصد است.
با توجه به اطلاعات منتشرشده، به نظر می رسد که ماسک و دیزنی دلایل مختلفی برای خرید 
توئیتر داشته اند. مدیرعامل تسلا ادعا می کند که قصد داشته تا حساب های جعلی توئیتر را از بین 
ببرد و این پلتفرم را به مکانی برای دفاع از آزادی بیان تبدیل کند، اما در طرف دیگر، دیزنی سعی 

داشته تا از توئیتر به عنوان مکانی برای تبلیغ و فروش محتوا های خود استفاده کند.

 گوشی با دوربین 200 مگاپیکسلی
 بالاخره به بازار آمد 

بعد از مدت ها وعده و وعید ســرانجام یک 
شرکت تجاری گوشی هوشمندی با دوربین 
200 مگاپیکسلی روانه بازار کرد. این گوشی 
اج 30 الترا نام دارد.  گوشی جدید موتورولا با 
دوربین 200 مگاپیکسلی در اختیارعلاقمندان 

قرار گرفته است.
دوربین این گوشــی برای تمرکز بر روی ســوژه از 
یک دیافراگم F۱.9  و یک سنســور نســبتا بزرگ 

۱.۲۲/۱ اینچی استفاده می کند. فناوری تثبیت تصویر از جمله دیگر امکانات این گوشی است.
لنزهای ترکیبی این گوشی اعم از دو لنز ۱۶ مگاپیکسل و یک لنز بزرگ ۲.۵۶ میکرومتری 

التراپیکسل برای تهیه تصاویر واضح و روشن حتی در تاریکی قابل استفاده هستند.
 ۴k  UHD 8 با ســرعت 3۰ فریــم در ثانیه یاK UHD ضبط ویدئوهای فوق دقیق
با ســرعت ۶۰ فریم در ثانیه و 9۶۰ فریم بر ثانیه دور آهسته درحالت  FHDاز جمله دیگر 
قابلیت های این گوشی است. یک لنز فوق عریض ۵۰ مگاپیکسلی )با قابلیت های ماکرو( و 
یک لنز پرتره تله فوتو ۱۲ مگاپیکسلی با قابلیت تمرکز بر عمق میدان برای این گوشی در نظر 
گرفته شده اند.دوربین سلفی این گوشی با دقت ۶۰ مگاپیکسل برای فیلم برداری  ۴K با سرعت 
3۰ فریم در ثانیه در نظر گرفته شده است. نمایشگر ۶.۶7 اینچی OLED با دقت ۲۴۰۰ در 
۱۰8۰ پیکسل و با نرخ تازه سازی صفحه ۱۴۴ هرتز، سرعت واکنش به لمس 3۶۰ هرتز و 

حداکثر روشنایی صفحه ۱۲۵۰ نیت از جمله دیگر امکانات این گوشی است.
در این گوشــی از پردازنده اسنپ دراگون Gen +8 ۱ ساخت کوالکوم استفاده شده و برای 
آن ۱۲ گیگابایت رم و ۲۵۶ گیگابایت حافظه داخلی در نظر گرفته شده است. قیمت گوشی 

مذکور 9۰۰ دلار است.

اخبار کوتاه 

معاون ســازمان انــرژی اتمی ایــران و رییس 
پژوهشگاه علوم وفنون هسته ای از آمادگی سازمان 
انرژی اتمی برای راه اندازی مراکز فناوری و نوآوری 
صنعت هسته ای با کمک بخش خصوصی در پنج 

استان کشور خبر داد. 
ســید امیرحســین فقهی در این خصوص اظهار داشت: در 
سال های اخیر در زمینه فرهنگ سازی استفاده از توان نیروهای 
متخصص بخش خصوصی هسته ای و نیز ترغیب متخصصان 
برای ســرمایه گذاری و فعالیت درحوزه زیست بوم فناوری و 

نوآوری هسته ای، فعالیت های بسیاری شده است.
وی بیان کرد:  مرکز فناوری و نوآوری رسا به منظور شناسایی 
تیم های توانمند هسته ای کشــور و اقدام برای تجاری سازی 
توانمندی های علمی، پژوهشی و فناورانه محققان و پژوهشگران 
هسته ای با کمک سرمایه گذران بخش خصوصی و دولتی در 

صنایع و بخش های مختلف بازارهای داخلی و خارجی راه اندازی 
شده و با آموزش، مشاوره و پایش تیم های پذیرفته شده، زمینه 
را برای راه اندازی کسب وکارهای آن ها با محوریت فناوری های 
هســته ای و متمرکز بر بخش های ســلامت، کشاورزی و 

محیط زیست، فراهم کرده است.
فقهی ادامه داد: یکی از روش های ممانعت از خروج نیروهای 
متخصص و نخبه از کشور، بها دادن به شرکت های دانش بنیان 
هر حوزه به ویژه حوزه هســته ای اســت. بررسی تجربه های 
جهانی نشان می دهد؛ شرکت های دانش بنیان که سال ها برای 
توسعه آنها در کشور زحمت کشیده شده اند، نقش بسیار خوب 
و ارزشمندی را می توانند در این مسیر ایفا کنند؛ بدون اینکه بار 

هزینه های دولت را افزایش دهند.
رییس پژوهشــگاه علوم و فنون هسته ای با بیان اینکه راه 
اندازی مراکز فناوری و نوآوری هســته ای می تواند به توسعه 

زیست بوم فناوری و نوآوری کشور در این بخش کمک کند، 
گفت: درحال حاضر در اســتان های اصفهان، یزد، آذربایجان 
شرقی،  بوشهر و البرز سایت هسته ای یا مراکز هسته ای فعال 
است، بنابراین درصورت تقاضای این استان ها برای راه اندازی 
مراکز فناوری در جهت توســعه زیست بوم فناوری و نوآوری 
هسته ای، سازمان انرژی اتمی این آمادگی  را دارد که با کمک 

بخش خصوصی این مراکز را راه اندازی کند.
محمد اســلامی معاون رییس جمهور و رییس ســازمان 
انرژی اتمی ایران ۱۴ شــهریور در رویداد تبادل فناوری حوزه 
فناوری های نوین انرژی که با حضور شرکت های دانش بنیان 
برگزار شد گفت: باید سیاست درهای باز و نوآوری باز را باید در 

حوزه هسته ای در پیش بگیریم. 
وی با تاکید بر ضرورت ترسیم یک چشم انداز برای این حوزه 
و فرآیند به حرکت درآوردن ایده به محصول عنوان کرد: در این 

زمینه ســند راهبردی صنعت هسته ای کشور در ابتدای سال 
تدوین و منتشر شد. 

در این ســند تامین ۲۰ درصد انرژی کشــور از طریق برق 
هسته ای هدف گذاری شده است.

اسلامی درخصوص ظرفیت شرکت های دانش بنیان در این 
حوزه گفت : فعالیت شرکت های دانش بنیان و فناور در این حوزه 
بسیار امیدوار کننده است، باید به هر نحوی مسیر را برای جوانان 

در این حوزه باز کنیم. 

آمادگی سازمان برای راه اندازی مراکز 
فناوری و نوآوری صنعت هسته ای در 5 استان

بدهی های چند هزار میلیاردی شرکت مخابرات
سلسله نشست های تخصصی شــرکت مخابرات ایران با 
موضوع های »در مسیر توســعه، چالش ها و راهکارها توسط 
شرکت مخابرات ایران«، »ضرورت سرمایه گذاری برای ارائه 
خدمات مطلوب در مسیر توسعه« و »چرایی، چگونگی و چیستی 
برقراری عدالت ارتباطی جامعه اطلاعات در مســیر توسعه« 

برگزار شد. 
محمدرضا بیدخام- مدیر کل ارتباطــات و امور بین الملل حوزه ارتباطات 
مخابرات ایران - در نخستین گفت وگو که به صورت برخط انجام شد، حوزه 
ارتباطات را از نظر تاریخی به سه دسته تقسیم کرد و گفت: این حوزه را می توانیم 
به سه بخش زمانی تقسیم بندی کنیم. بخش اول دوره پیش از انقلاب، بخش 

دوم از سال ۱3۵7تا سال ۱388و بخش سوم از سال ۱388 تا کنون.
به گفته بیدخام، بیشتر زیرساخت های ارتباطی مخابرات را تکنولوژی های 

قدیمی مربوط به دوره منتهی به سال ۱3۵8 تشکیل می دهد.
مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل حوزه ارتباطات در ادامه توضیح داد: با توجه 
به تغییر نیاز و خواسته های مشتریان، از سال ۱3۵8 ما شاهد تغییراتی در حوزه 
ارتباطات بودیم. این تغییرات به نحوی بود که در سال های ۶۰ تا ۶3، تلفن به 
عنوان یک کالای لوکس در دســترس بود و قیمت تلفن تا اواخر دهه 7۰ با 

قیمت یک واحد آپارتمان در تهران برابری می کرد.
در ادامه وی ضمن تشــکر از خدمات محمد غرضی برای ایجاد تحول در 
مخابرات، تشریح کرد : در دو مبحث ما در این دوره شاهد تحولات عظیمی 
بودیم. ابتدا در بحث تجهیزات؛ باتوجه به قدیمی بودن تکنولوژی استفاده شده، 
جایگزینی تجهیزات با تکنولوژی روز، امکان توسعه را فراهم کرد و با توجه 
به چالش ها، اســتفاده از فیبرنوری پایه گذاری شد. در بحث منابع انسانی هم 
مخابرات در این دوره تحول عظیمی را تجربه کرد. از زمان خصوصی سازی 

مخابرات شاهد کاهش محدودیت ها هستیم.
بیدخام در مورد روند توسعه مخابرات افزود: با وجود مشکلات و چالش های 
فراوان روند خصوصی ســازی باعث شد تا تصمیم گیری های سیاسی تاثیر 
کمتری در روند توسعه مخابرات بگذارد؛ با این وجود سرعت توسعه به نسبت 
نیاز مخاطبان کافی نبوده است. با تغییر نسل و پیدایش نیازهای جدید در بحث 
ارتباطات ما نتوانستیم این نیازها را به درستی پاسخ دهیم؛ برای مثال با در نظر 
گرفتن تورم چندصد درصدی، شــاهد ثابت ماندن تعرفه  هستیم و ۱۲ سال 
تعرفه تلفن ثابت تغییر نکرده است همین موضوع باعث شده روند توسعه به 

کندی پیش برود.
 مدیر کل ارتباطات و امور بین الملل حوزه ارتباطات با اشــاره به ملی بودن 
شرکت مخابرات تصریح کرد: همه باید در توسعه مخابرات به دلیل وابستگی 

بسیاری از کسب وکارها به این شرکت، کمک کنند. اما متاسفانه در دولت های 
قبل، شاهد بی توجهی به موضوع تعرفه ها بودیم و حمایتی از مخابرات صورت 

نمی گرفت در حالی که بسیاری از هزینه ها از طرف دولت تحمیل می شد.
او در مورد چالش های مخابرات نیز توضیح داد و گفت: ما در بحث منابع انسانی 
در چند سال گذشته نتوانستیم نیروهای مورد نیاز را آموزش دهیم. نتواسته ایم 
حق بیمه کارمندان را به موقع پرداخت کنیم؛ ما در صورت های مالی ســال 
۱۴۰۰، حــدود ۲۵۰۰ میلیارد تومان ضرر دادیم، ادامه دادن با این روند، فاجعه 
است. به گفته بیدخام بدهی های مخابرات به چند هزار میلیارد تومان رسیده 
اســت. او ابراز امیدواری کرد تا در دولت سیزدهم شاهد بهبود روند توسعه با 
افزایش تعرفه ها باشیم. به گفته او این موضوع در روند آموزش نیروهای انسانی 

و تامین کنندگان تجهیزات تاثیرگذار است.
مدیــر کل ارتبطات و امــور بین الملل حوزه ارتباطات در ادامه ســخناش 
بیان کرد: ما در یک کارخانه مخابراتی شــاهد انجام کارها با ۱۰ درصد توان 
عملیاتی هستیم. بسیاری از تولیدکنندگان وابسته به مخابرات به دلیل عدم 
توانایی مخابرات در بحث تامین، با ضرر مواجه شدند. این موضوعات در نهایت 
مشکلاتی برای مشترکان ایجاد می کند. وی در پاسخ به سوال تاثیر افرایش 
تعرفه ها، گفت: موضوع افزایش تعرفه ها نیست؛ موضوع منطقی شدن قیمت 
تعرفه ها برای پاسخ به نیازهای ذی نفعان است. ذی نفعان از مخابرات ناراضی اند 

و این موضوع به دلیل عدم توانایی مخابرات در تامین نیازهای آنهاست.
بیدخام دلایل اصلی افت سرعت اینترنت را عدم نوسازی و بازسازی تجهیزات 
در چند ســال اخیر عنوان کرد وتصریح کرد: ما توانایی رعایت استانداردهای 
توسعه و بازسازی شبکه های دسترسی را نداریم. دلیل آن هم، نبود منابع است 

و به همین دلیل شاهد افت کیفیت اینترنت هستیم.
او توضیح داد: هزینه نگهداری یک خط تلفن ثابت برای مخابرات حدود ۲۰ تا 
۲۵ هزار تومان اســت. در صورتی که مشترکان ماهانه ۶ هزار و ۴۰۰ تومان 
پرداخت می کنند و این تفاوت با توجه به تعداد مشــترکان ضرر زیادی را به 
مخابرات تحمیل می کند. امســال باتوجه به افزایش حقــوق، حدود 3۰۰ تا 
۴۰۰ میلیارد تومان به هزینه های مخابرات اضافه شده است. حدود ۵۴ هزار نیرو 
به صورت رسمی و غیررسمی در حال همکاری با مخابرات هستند که مخابرات 

توانایی پرداخت به موقع حقوق آنها را ندارد.
همچنین مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل مخابرات در مورد تصویب قانون 
ایثارگران گفت: دولت و مجلس قانونی برای اســتخدام ایثارگران تصویب 
کرده اند؛ اما منابع مورد نیاز این قانون در نظر گرفته نشــده است. امیدواریم با 
تامین منابع لازم و سیاســت گذاری درست در این حوزه شاهد بهبود کیفیت 

خدمت رسانی برای همه ذی نفعان باشیم.

در نشست دیگری داوود زارعیان- معاون تجاری و خدمات مشتریان شرکت 
مخابرات ایران - با موضوع ضرورت سرمایه گذاری برای ارائه خدمات مطلوب 
در مسیر توسعه برگزار شد با تأکید بر اینکه توسعه بخش ثابت امکان توسعه 
ارتباطات سیار و ورود به نسل پنجم نیز امکان پذیر خواهد بود، اظهار کرد:عدم 
تغییرتعرفه  ها باعث اختلال در بخش های مختلف شبکه ی ثابت شده است و با 
اصلاح تعرفه های تلفن ثابت، کیفیت سرویس دهی به مشتریان افزایش می یابد.
وی با اشــاره به چالــش های موجود در صنعت ارتباطــات و ثابت ماندن 
تعرفه های مخابراتی گفت: در سال های گذشته پنج نسل تلفن همراه را پشت 
سر گذاشته ایم و در تلفن ثابت هم لازمه پیشرفت این حوزه، سرمایه گذاری 

و تامین منابع است.
زارعیان در مورد فیبر نوری تشریح کرد: تا پایان سال ۱۴۰3 به حدود هفت 
میلیون پورت فیبرنوری خواهیم رسید که ســرعت آن در حال حاضر برای 
۲۰۰ هزار مشترک مخابرات، حداقل ۵۰ مگ و بالاتر است. معاون تجاری و 
خدمات مشتریان شرکت مخابرات ایران در ادامه در مورد مشوق های وزارت 
ارتباطات برای فیبرنوری گفت: پیشنهادات خود را به رگولاتوری ارائه داده ایم 
و علاوه بر طرح ملی وزارتخانه، طرح نجما را نیز داریم که به صورت جهادی 

پروژه فیبر نوری را در استان های مختلف پیگیری می کنیم.
وی در پاسخ به ســوالی در مورد طرح کارشناسی نیروهای شرکتی و امور 
مشترکین، بیان کرد: طرح کارشناسی نیروهای خدمات اول مطرح شده است 
که برای همکاران با تحصیلات مرتبط اتفاقات بهتری بی افتد که البته بهتر 
است معاونت های مرتبط با منابع انسانی در این بخش ها به صورت تخصصی 

اظهارنظر کنند.
زارعیان پیرامون مزایای اصلاح تعرفه حداقل نگهداری خط تلفن ثابت شرکت 
مخابرات ایران، تصریح کرد: تعرفه های شرکت مخابرات ایران تقریبا از سال 

۱38۲ تا به امروز افزایشی نداشته است، اما طی این سال ها مدل تعرفه گذاری 
شرکت مخابرات ایران تغییر داشته است. اصلاح نظام تعرفه ای نگهداری تلفن 
ثابت شرکت مخابرات، نسبت به هزینه های توسعه ی بخش ارتباطات، تغییر 
حداقلی در تعرفه ها محسوب می شود که امیدواریم منجر به نگهداری شبکه با 

کیفیت مطلوب و متوقف نشدن توسعه شبکه شود.
معاون تجاری و خدمات مشتریان شرکت مخابرات ایران در پایان  سخنان 
خود اشــاره کرد که شبکه ی انتقال و شبکه ی دسترسی کشور طی سالیان 
گذشته توسعه پیدا نکرده اســت و شرکت مخابرات ایران در کنار این تغییر 
تعرفه ها متعهد شده  که شبکه انتقال کشوررا نیز نوسازی کند و جزو برنامه های 
اصلی ما است و در نهایت بیشترین تاثیر آن بر روی کیفیت سرویس های ارائه 

شده به مشتریان خواهد بود.
همچنین در نشســت دیگری تحت عنوان »چرایی، چگونگی و چیستی 
برقــرراری عدالــت ارتباطی جامعه اطلاعات در مســیر توســعه« عباس  
پورخصالیان-کارشناس ارشد مخابرات و فناوری اطلاعات- با اشاره به اینکه 
اراده ملی برای توسعه شبکه ارتباطات ثابت تنها راه نجات مخابرات در راه توسعه 
است اظهارکرد: اکنون تنها راه باقی مانده برای مخابرات، گسترش فیبرنوری 

است که سرمایه گذاری و شگردهای جدید بازاریابی را می طلبد.
وی با اشــاره به اینکه ارتباطات یعنی برقــراری عدالت ارتباطی در جامعه 
اطلاعات به عنوان مهم ترین ایده نام برد و گفت: در شــرکت دانش بنیان، 
اساس بر شفاف سازی اطلاعات در درجه اول برای کارمندان و در درجه دوم 

برای مشتریان است.
این کارشناس ارشــد مخابرات افزود: بهبود ساختار رگولاتوری در بخش 
دولتی و خصوصی، شــرط تحقق برنامه ها در بخش مخابرات و ارتباطات و 
ضامن استمرار، تاب آورسازی و رونق بازار و اقتصاد خدمات ارتباطات و فناوری 

اطلاعات است.
پورخصالیان با انتقاد از شرایط کلی ارتباطات در کشور بیان کرد: ضریب نفوذ 
موبایل در کشور مابسیار بالاتر از ثابت است و این مغایر شاخص های ارتباطی 
در مقایسه با کشور های توسعه یافته است؛ اصلاح نظام تعرفه ای نگهداری 
تلفن ثابت شرکت مخابرات، نسبت به هزینه های توسعه ی بخش ارتباطات، 
تغییر حداقلی در تعرفه ها محسوب می شود که امیدواریم منجر به نگهداری 

شبکه با کیفیت مطلوب و متوقف نشدن توسعه شبکه شود.
وی گفت: علاوه بر لزوم تغییر تعرفه تلفن، ایجاد یک نگاه عدالت محور و 
دانش بنیان برای پیشبرد واقعی حوزه ارتباطات ضروری است و در کنار افزایش 
تعرفه، شاخص عدالت ارتباطی در روستاها و ودردورافتاده ترین نقاط کشور نیز 

مورد توجه قرار گیرد.

ماهواره»ظفر2«بهزودیپرتابمیشود ساکنانشهرهایمرزیاینترنترایگانمیگیرند

ساکنان شهرهای مرزی، یک گیکابایت اینترنت هدیه هفت 
روزه دریافت می کنند.  روز شنبه ۱۹ شهریور ۱۴0۱، همراه اول 
اعلام کرد به پاس قدردانی از مهمان نوازی ساکنان شهرهای 
مهران، خسروی و روستاهای اطراف در دو استان کرمانشاه و 
ایلام از زائران حسینی اربعین امسال، یک بسته اینترنت یک 

گیگابایتی هفت روزه به آن ها هدیه کرد.
 همراه اول به مناسبت فرارسیدن ایام عزیمت ایرانیان به عراق جهت شرکت 
در راهپیمایی اربعین، بســته های تخفیف دار و ظرفیت های ویژه زیرساختی 
تدارک دیده و تیم های عملیاتی خود را در نقاط پنجگانه مرزی مستقر کرده 
است.  شرکت ارتباطات سیار ایران همچنین با تعریف و طراحی »دو بسته 
رومینگ ویژه اربعین«، سطح میزبانی خود از مشترکان حاضر در این رویداد 
بزرگ را بالاتر برده است؛ به صورتی که مشترکان به اندازه مصرف خود می 
توانند یکی از دو بســته 7 روزه »نامحــدود« یا »اقتصادی زائر« را از طریق 

»ستاره ۱ ستاره ۴۰ مربع« انتخاب کنند.
بســته ویژه »دیتای نامحدود« شامل اینترنت نامحدود با سیاست مصرف 

منصفانــه به همراه ۲۵۰ پیامک هدیــه و ۲۵ دقیقه مکالمه هدیه با قیمت 
3۵۰ هزار تومان ارائه شده است؛ بسته »اقتصادی زائر« نیز با ۱۵۰مگابایت 
دیتای رومینگ عراق به همراه ۵۰ پیامک هدیه و ۱۰ دقیقه مکالمه هدیه به 
قیمت ۱۰۰ هزار تومان عرضه شده که امکان خرید و هدیه  به مشترک حاضر 

در عراق حتی از ایران نیز فراهم شده است.
تمامی زائران می توانند  تا 3۰ شهریور سال جاری از قیمت های تخفیفی 
و بسته های مقرون به صرفه در خاک عراق بهره مند شوند. استقرار تیم های 
فنی و عملیات شبکه اپراتور اول تلفن همراه در شهرهای نزدیک به پایانه های 
مرزی تا اتمام سفرهای اربعینی، از جمله دیگر مواردی است که زمینه پایش و 
رصد کیفیت شبکه به صورت 7 در ۲۴ را به صورت خاص در این مناطق در 
قالب داشبوردهای ویژه پایش مناطق مرزی در مرکز عملیات شبکه و کنترل 

کیفیت سرویس به وجود آورده است.
 همراه اول جهت ارائه خدمات بهتر به زائران در گذرگاه های چذابه، شلمچه، 
مهران و خسروی با برپایی موکب و نیز به صورت  سیار به ارائه انواع خدمات 
مورد نیاز مشترکان پرداخته است؛ همچنین این اپراتور در حال آماده سازی 
تجهیزات جهت ارائه اینترنت به صورت وای فای در موکب های مذکور است.
 همچنین طبق اعلام این اپراتور، کارشناســان همراه اول در ۱۲ نقطه در 
شهرهای نجف و کربلا و جاده بین این دو شهر مستقر شده و به ارائه خدمات 

مشترکان می پردازند.
 بسته های اینترنت داخلی در حالت رومینگ قابل استفاده نیست و »امکان 
 دریافت رمز دوم خرید در خارج از کشــور بدون فعالسازی سرویس رومینگ 
بین الملل، میسر نیست«. همچنین مطابق روال تماس های رومینگی، هنگام 
استفاده از سرویس رومینگ در خارج از کشور، حتما مشترکان باید کد ایران 
)۰۰98( را قبل از شماره تلفن های ثابت و موبایل مورد نظر خود شماره گیری 

کنند.

رئیس دانشــگاه علم و صنعت با اشــاره بــه تلاش های 
پژوهشــگران این دانشــگاه در عرصه فناوری های ساخت 

ماهواره گفت: ماهواره ظفر 2 به زودی پرتاب می شود. 
هوافضا به عنوان فناوری که امروزه در زندگی مردم اهمیت بسیاری یافته 
و دستاوردهای آن به شکل ملموسی استفاده می شود، در سال ۲۰۲۰ اقتصاد 
۴۲۴ میلیارد دلاری را به خود اختصاص داد و نسبت به یک دهه قبل 7۰ درصد 
رشد کرد. ساخت و پرتاب ماهواره به عنوان بخش مهمی از اقتصاد این صنعت 
و 7۰ درصــد از آن را به خود اختصاص می دهد.ایران نیز از اواســط دهه 7۰ 
خورشــیدی فعالیت تحقیقاتی در این زمینه را آغاز کرد و با ساخت و پرتاب 
ماهواره های مختلفی ادامه داد. ماهواره ملی امید با ماهواره بر بومی ســفیر 
۲ بهمن 87 به فضا پرتاب شــد و به این شکل ایران به هشتمین کشوری 
تبدیل شد که توانست ماهواره ای را در مدار زمین با فناوری داخلی خود قرار 
دهد. ماهواره های نوید )بهمن 88( و فجر )بهمن 93( نیز تلاش های دیگر 
ایران برای فعالیت در این زمینه بودند که هر کدام برای مدتی ماموریت های 
تحقیقاتی را انجام دادند. این تلاش ها اخیرا به پرتاب ماهواره خیام از پایگاه 
فضایی بایکونور قزاقستان منجر شد. منصور انبیا افزود: تا کنون ۴ ماهواره در 
دانشگاه علم و صنعت ساخته شده است؛ نوید اولین ماهواره بوده و در سال 9۰ 
ساخته و پرتاب شد. ماهواره دوم در سال 9۲ به نام مبین، ماهواره سوم به نام 
ظفر ۱ در سال 98 و ماهواره چهارم ظفر ۲ است. رئیس دانشگاه علم و صنعت 
ادامه داد: برای ساخت ماهواره حدود ۶۴ قطعه استفاده می شود. یک امتیاز ویژه 
دانشگاه علم و صنعت ایران برای ساخت ماهواره این است که صاحب فناوری 
مختلف هستیم و تقریبا می توانیم نیاز کشور را در این زمینه پاسخ دهیم.انبیا 
افزود: پیشرو یعنی اینکه اولین نفر برای ساخت ماهواره هستیم و پیشبر هم 
یعنی اینکه در مرکز تحقیقات ماهواره دانشگاه از وجود شخصیت های علمی 
استفاده می کنیم که در کسوت استاد و دانشجوی تحصیلات تکمیلی هستند 

و بر این اســاس نیروی انسانی تربیت می شود، این اشخاص علمی در سایر 
دانشگاه ها و مراکز در حوزه ماهواره هم فعالیت دارند. ماهواره ظفر ۲ به زودی  
پرتاب می شود. پس از پرتاب این ماهواره برای ساخت ماهواره های دیگر اقدام 
خواهیم کرد.استاد گروه شیمی تجزیه این دانشگاه گفت: برای انتقال بین المللی 
فناوری صحبت هایی شده تا آن را به کشورهای دیگر عرضه کنیم. اکنون 
ایران در حوزه ساخت ماهواره با توجه به پیشرفتی که داشته، با انتقال و تبادل 

فناوری می تواند بیش از پیش توسعه پیدا کند. 
رئیس دانشگاه علم و صنعت تاکیدکرد: شــرایط موجود طوری است که 
کشورهای توسعه یافته برای خرید محصولات و دانش ایرانی با کشورهای 
همسان ما رقابت می کنند. اما با توجه به پیشرفت اخیر دانشگاه های ایران، 
کشورهای دیگر چاره ای جز استفاده از دانش فنی ما ندارند.وی در پاسخ به 
سوالی در مورد میزان اشتغال فارغ التحصیلان در شرکت های دانش بنیان 
گفت: دانشــگاه ها امروزه خیزِ خوبی به سمت جامع محور و چالش محور و 
کارآفرین بودن برداشــته اند. آموزش عالی و دانشگاه ها چاره ای جز توسعه 
شرکت های دانش بنیان ندارند. تمام دانشگاه های بزرگ این روند را انجام 

می دهند و دارای مراکز رشد و پارک های علم و فناوری هستند.
دانشــگاه علم و صنعت گام به سمت فعالیت در شرکت های دانش بنیان 
برداشته و8۰ درصد دانش آموختگان دانشگاه علم و صنعت ایران جذب بازار 
کار شده اند.انبیا بیان کرد: دانشگاه علم و صنعت یک دانشگاه صنعتی است. 
در دانشگاه ۱3 دانشکده داریم که ۱۰ دانشکده آن در حوزه فنی و مهندسی در 
تمام رشته ها مثل مکانیک و غیره فعال است. 3 دانشکده انحصاری در 3 حوزه 
داریم که مختص به ماست و در کشور و خاورمیانه وجود ندارند، برخی از این 
گروه های آموزشی مثل دانشکده راه آهن، مهندسی خودرو و دانشکده مدیریت، 
اقتصاد و مهندسی پیشرفت در هیج جای دنیا وجود ندارد و با الهام از منویات 

مقام معظم رهبری در سال های اخیر، این دانشکده ها را تاسیس کردیم.

معاون سازمان انرژی اتمی اعلام کرد:

شرکت گوگل اخیرا اعلام کرده است که آپدیت اندروید ۱3 برای 
گوشــی های با رم زیر 2 گیگابایت عرضه نخواهد شد.  گوگل 
اخیرا پیش نیاز های لازم برای نصب سرویس موبایلی خود را 
به روزرسانی کرده اســت تا امکان سازگاری آن با اندروید ۱3 

وجود داشته باشد.
در همین راستا، گوگل گفته اســت که حداقل سخت افزار لازم برای نصب 
اندروید ۱3 و نسخه های بالاتر روی گوشی های هوشمند شامل ۲ گیگابایت 
رم ۱۶ گیگابایت حافظه داخلی خواهد بود؛ بنابراین گوشی هایی که رم آن ها کمتر از ۲ گیگابایت است امکان استفاده از اندروید ۱3 را 
نخواهند داشت. نکته جالب اینکه گوگل گفته است همه دستگاه های جدید اندروید Go نیز باید دارای حداقل ۱۶ گیگابایت حافظ 

داخلی باشند. این شرط شامل همه گوشی های وجود در بازار نیز خواهد شد و این موضوع می تواند کار را برای کاربران دشوار کند.
در هر حال، سیستم عامل اندروید ۱3 گوگل یک نرم افزار پیشرفته است و قابلیت های فراوانی را در اختیار کاربران قرار خواهد داد. البته 
این موضوع برای اولین بار نیست که اتفاقی می افتد مثلا در زمان عرضه اندروید ۱۱ در سال ۲۰۲۰ نیز گوگل اعلام کرد که حداقل 

رم لازم برای نصب این سیستم عامل ۵۱۲ مگابایت است.
در حال حاضر امکان اجرای اندروید ۱۲ روی گوشی های با رم کمتر از ۲ گیگابایت وجود دارد و اگر شما قصد به روزرسانی دستگاه 
خود را به اندروید ۱3 نداشته باشید می توانید همچنان از سرویس های موبایلی گوگل استفاده کنید. گوگل قصد دارد در مهرماه امسال 
رویداد Made by Google را برگزار کند و احتمالا در این رویداد شاهد رونمایی از سری پیکسل 7 و ساعت هوشمند پیکسل 

واچ در کنار یک کروم کست ارزان قیمت خواهیم بود. 

سامسونگ حتی پیش از معرفی آیفون ۱۴ هم اپل را با ادعای 
عدم نوآوری در گوشــی های جدید خود به سخره می گرفت و 
اعلام کرده اســت که آن ها بیش از دو سال است گوشی تاشو 
و دوربین ۱0۸ مگاپیکســلی دارند، در حالی که اپل هنوز خیلی 

عقب تر است. 
حالا که نسل جدید پرچمداران اپل رونمایی شده، شرکت سامسونگ با یک 
کارزار بازاریابی جدید به سراغ موبایل های کوپرتینویی ها رفته و عقب ماندگی آن ها 

نسبت به پیشرفته ترین فناوری های دنیای موبایل را هدف پست های خود قرار داده است.
صفحه سامسونگ آمریکا در چند توییت و ویدیو اعلام کرده که واکنش آن ها نسبت به محصولات جدید اپل چه بوده است. در 
ویدیوی اول به وجود موبایل گلکسی فلیپ در ویترین محصولات این شرکت اشاره شده که اپل از همتای آن بی بهره است. این غول 

کره ای می گوید آن ها از دو سال و پنج ماه و ۲۰ روز پیش موبایل فلیپ را داشتند.
پست بعدی این شرکت به گوشی های سری فولد اختصاص دارد که باز هم همتای آن در میان محصولات اپل دیده نمی شود. این 
شرکت مجددا اعلام کرده که دو سال و پنج ماه و ۲۰ روز پیش محصولی با نمایشگر خم شدنی داشته است.سامسونگ در انتها به سراغ 
یکی از مهم ترین به روزرسانی های نسل جدید گوشی های اپل رفته است. آیفون ۱۴ پرو و پرو مکس بالاخره به دوربین ۴8 مگاپیکسلی 
مجهز شدند. ولی سامسونگ سنسور ۱۰8 مگاپیکسلی خود را به رخ کشیده که از دو سال و شش ماه و چهار روز پیش در بازار موجود 
است.سامسونگ قبل از مراسم اپل در توییت دیگری نوشته بود: برای جدیدترین رونمایی محصولات اپل آماده شوید. جایی که 

بالاترین رزولوشن در دنیای تلفن های هوشمند در داخل جیب یک نفر دیگر خواهد بود.

آنتی ویروس و برنامه های Cleaner جعلی اندروید منتشر شده 
در گوگل پلی کشف شدند؛ این برنامه ها یک تروجان بانکی را 
جهت سوء استفاده در بین قربانیان منتشر می کند.  این تروجان 
بانکی معروف، به نام SharkBot این بار در قالب آنتی ویروس و 

برنامه های cleaner ظاهر شده است.
Fox-I گروه NCC در گزارشــی اعلام کــرد: این تروجان برای نصب 
خودکار بدافزار Sharkbot به مجوزهای Accessibility متکی نیست و 
در واقع از قربانی خواسته می شود که اپلیکیشن های مخرب را به عنوان یک به روزرسانی جعلی برای آنتی ویروس خود نصب کنند تا 
در برابر تهدیدات محافظت شوند. این اپلیکیشن ها عبارت است از Mister Phone Cleaner  )بیش از ۵۰.۰۰۰ مرتبه دانلود( 

و   Kylhavy Mobile Security  )بیش از ۱۰.۰۰۰ مرتبه دانلود.(
Droppersها به منظور رها کردن نسخه جدید تروجان SharkBot طراحی شده اند که دارای مکانیزم ارتباطی به روز شده 

کنترل و فرمان  )C۲(، الگوریتم تولید دامنه  و یک پایگاه کد کاملا بازسازی شده است.
طبق اعلام مرکز مدیریت امداد و هماهنگی عملیاتی رخدادهای رایانه ای، به گفته Fox-IT، نسخه جدیدتر این تروجان )۲.۲۵( 
که در آگوست ۲۰۲۲ کشف شده است عملکردی را جهت حذف کوکی ها در هنگام ورود قربانیان به حساب های بانکی خود ارائه 

می دهد.
از جمله قابلیت های مخرب این تروجان می توان به موارد جمع آوری و سرقت اطلاعات حساب بانکی کاربر، ورود غیرمجاز به 

سیستم،  انجام نقل و انتقالات جعلی وجوه با استفاده از سیستم انتقال خودکار )ATS، رهگیری پیامک ها اشاره کرد.

به روز رسانی اندروید ۱۳ برای تمام گوشی ها عرضه نمی شود  سامسونگ، اپل را به خاطر عدم نوآوری در سری جدید آیفون مسخره کرد  انتشار آنتی ویروس جعلی در اندروید در گوگل پلی
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